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یادداشتی بر فیلم خون شد اثر مسعود کیمیایی؛

وقتی فیلمسازِ  پیشکسوت ما هنوز دغدغه  دارد

در نشست خبری فیلم »پدران« چه گذشت؟

سالم صلواتی: 
سعی کردیم داستان را 

سرراست بیان کنیم
نگاهی متفاوت به تازه ترین اثر مسعود کیمیایی؛

چرا »خون شد« بهترین فیلم  
یک دهه اخیر کیمیایی است؟

چهلمینروزشهادتسرداردلها؛

جای ســـربازِ وطـــن،
خالی...

دنیای هوادار چهل و یکمین سالروز 
پیروزی انقلاب را گرامی می دارد
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امام  و  البرز  نماینده ولی فقیه دراستان 
جمعه کرج بابیان اینکه انقلاب به خاطر 
اسلامی بودن در روحیه انسان ها تحول 
ایجاد می کند، گفت: روحیه ایثار، گذشت، 
جهادگری،  شهادت طلبی،  شجاعت، 
تجمل گرایی،  و  عافیت طلبی  از  پرهیز 
استکبارستیزی، توکل، توسل و حمایت از 
مظلوم ناشی از تحول انسانی انقلاب است.

آیت الله سید محمد مهدی حسینی همدانی 
شنبه شب در سالروز وفات حضرت ام البنین 
)س( در دیدار با  جمعی از مداحان و ذاکران 
اهل بیت )ع( افزود:  پدیده انقلاب یک پدیده 
مهمی است و باید تبیین شود بنابراین  موانع 
و عوامل پیشرفت انقلاب باید به دقت بررسی 

شود.
انقلاب ساخت یک  از  ادامه داد:  هدف  وی 
ایران آباد، مستقل، آزاد، ثروتمند، متخلق و 

پیشرو در علم است.
آیت الله حسینی همدانی بابیان اینکه عده ای 
به دنبال مرگ انقلاب هستند، گفت: تحولاتی 
که در این چهل سال در ایران ، جهان به وجود 
آمد و قیامتی که شهید بزرگوار سردار رشید 
حاج قاسم سلیمانی رقم زد نشان از حیات 

انقلاب است.
وی با تاکید بر اینکه باید حقیقت انقلاب را 
بشناسیم، به مقایسه و تمایز انقلاب اسلامی 
ایران با سایر انقلاب های مهم جهان پرداخت 
به  انقلاب های جهان  اغلب  نتیجه  افزود:  و  

استعمارگری ختم می شود.
نماینده ولی فقیه در استان البرز بابیان اینکه 
معنای انقلاب، رفرم نیست، اظهار داشت: رفرم 
در ادبیات سیاسی غربی به معنای تغییر در 

سطح و سطوح است.
آیت الله حسینی همدانی به تفکیک معنای 
انقلاب از »اصلاح« پرداخت و گفت: اصلاح 
در ادبیات سیاسی دینی به معنای تغییر در 

شخص می باشد.
وی  در ادامه به تبیین معنای انقلاب و تفاوت 
داشت:  عنوان  و  کرد  اشاره  »نهضت«  با  آن 
نهضت به معنای بلند شدن و حرکت کردن 
است بنابراین  انقلاب با »کودتا« نیز تفاوت 
دارد چراکه کودتا یک تغییر فوری از بالا به 

پایین می باشد.
تغییر  یک  انقلاب  گفت:   کرج  جمعه  امام 
اساسی با یک چشم انداز روشن و برنامه ریزی 
منسجم است که در قالب یک فرآیند مشخص 
تغییر  را  و ساختارها  نهادها  و  آغاز می شود 

می دهد.
البرز  استان  انقلاب در  نماینده رهبر معظم 

دگرگون  را  همه چیز  انقلاب  اینکه  بابیان 
تمام  انقلاب  در  داشت:  اظهار  می کند، 
ساختارهای فرهنگی، سیاسی، اجتماعی تغییر 

پیدا می کند.
اینکه  بر  تأکید  با  همدانی  آیت الله حسینی 
انقلاب اسلامی ایران یک ویژگی منحصربه فرد 
دارد، ادامه داد : انقلاب اسلامی ایران به رهبری 
اسلام شناس  و  ربانی  عالم  عارف،  فقیه  یک 

شکل گرفت و انجام شد.
مساجد  امور  سیاست گذاری  شورای  رئیس 
استان البرز در ادامه بابیان اینکه وجه تمایز 
انقلاب اسلامی با بقیه حرکت ها همین تحول 
انسانی اوست، عنوان کرد: این امتیاز مرهون 
دین، رهبری دینی و متصل بودن به ناحیه 

امامت و ولایت است.
آیت الله حسینی همدانی بابیان اینکه انقلاب 
اسلامی ایران توانست دگرگونی عظیمی در 
انسان ها به وجود آورد، تاکید کرد: راز شادابی 
انقلاب بعد از چهل سال در تحول انسانی آن 

است.
نقش انقلاب اسلامی در دین گرایی جهانی

رئیس بنیاد مهدویت استان البرز بابیان اینکه 
انقلاب اسلامی ایران فراملی و جهانی است، 
اظهار داشت: بعد انسانی انقلاب که برگرفته از 
اسلام است انقلاب را جهانی کرد و الهام بخش 
کشورهای دیگر شد و تکثیر و توسعه پیدا کرد.
موج  اینکه  بابیان  همدانی  حسینی  آیت الله 
دینی  معنویت گرایی  توسعه  سبب  انقلاب 
شد، گفت: معنویت گرایی سبب اسلام گرایی 
می شود لذا نباید اجازه داد چراغ تحول انسانی 
انقلاب خاموش شود و این تحول انسانی برای 
زنده بودن خود را در هیئات و مساجد نشان 

می دهد.
وی بابیان اینکه خداوند متعال از علما برای 
مقابله با بدعت ها بیعت گرفته، گفت: مداحان 
اختیارشان  در  اهل بیت  فرهنگ  چون  نیز 
هست باید از این فرهنگ مواظبت کنند چراکه 
این فرهنگ است که انسان ها را تغییر می دهد.
رئیس  بنیاد غدیر استان البرز بابیان اینکه 
تحول انسانی با بدعت و خرافه سازگاری ندارد، 
گفت: عزمت و بزرگی کار سیدالشهدا و شهید 

نباید کم رنگ و کوچک شمرده شود.
آیت الله حسینی همدانی با تأکید بر اینکه کار 
امروز شما به تعبیر رهبر معظم انقلاب جهانی 
است، اظهار داشت: باید جهانی فکر کنید و 
حماسه ای که ایجاد می کنید نیز باید جهانی 

باشد.
وی در توصیه ای به مادحان و شاعران تأکید 
کرد: روی گفتمان انقلاب اسلامی، بیانیه گام 

دوم، ایام الله و مقاومت کارکنید.

رئیس شورای هماهنگی و گسترش فرهنگ 
قرآنی استان البرز با تأکید بر پرداختن مادحین 
گفت:  مجالسات،  در  اجتماعی  معضلات  به 
مداحان  باید به اندازه سعه وجودی خودشان 

در مسایل اجتماعی مشارکت داشته باشند.
اینکه  بر  تأکید  با  همدانی  آیت الله حسینی 
جامعه مادحین باید قسمتی از فعالیت های 
خود را صرف خدمت رسانی به جامعه کنند، 
نظیر  مشکلاتی  دارای  البرز  استان  افزود: 
باید  بنابراین  است   حاشیه  زیادی  تعداد 
مساجد، هیئات رسیدگی کنند و با راه اندازی 
خیریه هایی به اندازه خود به رفع این موضوع 

کمک کنند.
وی در بخش دیگری از بیانات خود بابیان اینکه 
اشک و گریه بسیار قیمتی است، خاطرنشان 
کرد: یکی از کارهایی که بعد از واقعه کربلا 
حضرت ام البنین )س( انجام دادند مساله اشک 
بود و بعد از صدیقه طاهره )س( یکی از بکائون 
)بسیار گریه کنندگان( خود حضرت ام البنین 

است.
رئیس ستاد احیاء امربه معروف و نهی از منکر 
سیاسی«  »اشک  از  ادامه  در  البرز  استان 
به عنوان مهم ترین نوع از اقسام اشک نام برد و 
اذعان داشت: حضرت امام خمینی )ره( از این 
قدرت و سلاح مؤثر در ادبیات سیاسی جهان 
پرده برداری کردند و فرمودند: »ما ملت گریه 
سیاسی هستیم، ما ملتی هستیم که با همین 

اشک ها سیل جریان می دهیم و سدهایی را که 
در مقابل اسلام ایستاده است خرد می کنیم.«

آیت الله حسینی همدانی بابیان اینکه بنیان گذار 
»گریه سیاسی« حضرت صدیقه طاهره )س( 
است، خاطرنشان کرد : حضرت ام البنین )س( 

ادامه دهنده این »گریه سیاسی« است.
وی در بخش دیگری با تأکید بر اینکه باید به 
الفاظ استفاده شده در نوحه ها و مرثیه ها توجه 
و  فکر  مرثیه ها  و  اشعار  در  باید  کرد، گفت: 
معرفتی که باعث زنده شدن و حرکت است 

را توسعه دهیم.
امام جمعه کرج بابیان اینکه امروز ما به ندرت 
در کلمات شعرا واژه های »شهید«، »شهادت«، 
»امام« و »جهاد« را می شنویم، گفت: کلمات 
بیشترین  از  »کشتن«  و  »نوکر«  »ارباب«، 

کلمات استفاده شده در اشعار شاعران است.
وی با اشاره به عبارت »کل یوم عاشورا و کل 
ارض کربلا« گفت: این بیان به این معناست 
که باید جهانی فکر کنیم و عاشورا مربوط به 
واقعه ای درزمانی محدود نیست لذا باید شعر و 

مفاهیم مربوط به آن را توسعه دهیم.
نماینده ولی فقیه در استان البرز بابیان اینکه 
عده ای به دنبال به فراموشی سپردن حماسه 
امام حسین )ع( هستند، با اشاره به خطبه 
ایشان در منا، تاکید کرد: از ابتدا تا انتهای 
این خطبه حماسی، سیاسی و حرکت آفرین 

است.

خبر اول


نگاه هوادار

خبر روز

ماواهالیتلگرامخوان!
باذن الله...

وقتی نه می شود برای یادداشت 
و گزارش، دو تا تیتر اقتباسی از 
انتخاب  دنیا  بزرگ  کتابهای 
کرد )چون بعضی ها نخوانده اند 
و متوجه نمیشوند!( و نه گاهی 
میشود دو کلمه حرف فلسفی 
که با زندگی و آینده مان ربط ضروری دارند، گفت )چون آدم 
بی مطالعه ی صرفا تلگرامخوان, حرف عُمقی را پس میزند( 
این یعنی اینکه یک عده با کتاب نخوانی و سطحی بودن و 
نظرات نشأت گرفته از کم سوادیشان در سیاست، فرهنگ و 

رسانه اظهار نظر می کنند.
مگر می شود مدعی این باشی که اهل رسانه و سیاستی، 
اما تاریخ نخوانده باشی! چند شعر از بزرگان ادبیات کهن و 
معاصر ندانی؟ مگر می شود مدعی کار فرهنگی باشی اما 
۴ جلد از آثار شهید مطهری و شریعتی و غیره را نخوانده 

باشی...
آدمی که عمیق نیست و ادبیات و هنر و تاریخ نخوانده، 
نمی تواند در خصوص سیاست و امنیت نظر بدهد. کسی 
که مطالعه ندارد نگاه راهبردی ندارد، عموما پذیرندگی و 
آموختنش هم کم است و در بحران ها با نظرات و تصمیمات 

شکمی اش یک مجموعه را به قهقرا می برد. 
 وقتی با این جور آدم ها در مورد مباحث جدی گفت وگو 
می کنی یک نمی فهمم عمیقی از عمق چشمانشان موج 

می زند...
می خواهید حرف دلم را بزنم؟!

از نظر من کسی که کتاب نمی خواند و اساساً اهل خوانش 
هیچ چیز نیست؛ حق اظهار نظر در سیاست و فرهنگ و 

جامعه و حتی امنیت را هم ندارد.

ستاری:
ایراندرحوزهسلولهایبنیادی

مقاماولمنطقهرادارد

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: ایران در حوزه 
سلول های بنیادی در دو بخش علمی و تجاری مقام اول 

منطقه است. 

سورنا ستاری روز گذشته در حاشیه رونمایی از ۲۶ محصول 
دانش بنیان در حوزه سلول های بنیادی در جمع خبرنگاران 
افزود: موضوع تجاری سازی سلول های بنیادی مساله ای 
است که در این دولت به آن توجه ویژه ای شده که با 
همکاری وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی و سازمان 

غذا و دارو در حال انجام است.
بهداشت  وزارت  از  که  محصولاتی  تعداد  گفت:  وی 
یافته  افزایش  گرفته  تاییدیه  پزشکی  آموزش  و  درمان 
همچنین تعداد شرکت های دانش بنیان در این حوزه 
به ۱۰۰ شرکت رسیده و این عدد قابل تاملی در حوزه 

سلول های بنیادی است. 
ستاری تصریح کرد: هر کشوری این تعداد شرکت و محصول 
را ندارد اکنون ۷ دانشکده در حوزه سلول های بنیادی 
فعالیت دارند و اتفاق جدیدی است، همچنین روش های 
جدید سلول های بنیادی هزینه ها را کاهش  و روش های 
جدیدی برای درمان ارائه می دهد که برای بیماران قابل 

دسترس تر است و آینده علم پزشکی است.
این محصولات در حاشیه افتتاح فاز اول پنجمین مرکز جامع 
سلول های بنیادی و پزشکی بازساختی در دانشگاه علوم 

پزشکی تهران رونمایی شد.

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی گیلان 
از افتتاح و بهره برداری پروژه های این اداره 
کل در دهه فجر امسال با اعتبار بیش از ۱۰ 
میلیارد تومان و اشتغالزایی برای ۷۳ نفر خبر 

داد.
به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایرنا، عباس 
علیزاده روز گذشته در مراسم افتتاحیه ۱۰۴ 
اظهار کرد: در  انزلی  واحد مسکن مهر در 
دهه فجر امسال سه پروژه بزرگ به صورت 

همزمان در گیلان به بهره برداری می رسد 
که مهمترین آن افتتاح ۱۰۴ واحد مسکن 

مهر انزلی است.
وی افزود: افتتاح واحد تولید نان حجیم در 
رشت  و شرکت حمل و نقل در ماسال در 
کنار واحد های مسکن مهر در انزلی پروژه 

های افتتاح شده در دهه فجر امسال است.
این  از  برداری  بهره  برای  شد:  یادآور  وی 
پروژه ها بیش از ۱۰ میلیارد تومان  اعتبار 

برای  پروژه ها  این  افتتاح  با  و  صرف شده 
۷۳ نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد شده 

است.
ها  پروژه  افتتاح  گفت:  همچنین  علیزاده 
بهانه ای برای تقدیر از کسانی  است که برای 

رفع مشکلات مردم تلاش می کنند.
مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی گیلان  
ادامه داد: خوشبختانه با وجود همه مشکلات 
اقتصادی و  تحریم ها و همچنین مشکلات 

بسیار در امر تامین مصالح ، همه دستگاه ها 
و نهادهای اجرایی مرتبط دست به دست هم 
داده اند که بخشی از اقشار جامعه صاحب 

مسکن شوند.
مدیرکل  حضور  با  گزارش  این  اساس  بر 
تعاون کار و رفاه اجتماعی گیلان ۱۰۴ واحد 
مسکن مهر انزلی با اعتبار ۸۹ میلیارد ریال و 
اشتغالزایی برای ۱۵ نفر به صورت دائم واگذار 

و کلید آن به دست صاحبانش تحویل شد.

افتتاحبیشاز۱۰میلیاردتومانپروژهحوزهتعاوندرگیلان
استان ها

امام جمعه کرج:

راز پویایی انقلاب در ماهیت انسانی و اسلامی آن است
رضا شاعری
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3 اجتماعی

 از روزي که باشگاه سپاهان براي حفظ امیر 
قلعه نویي و نرفتش به تیم ملي اطلاعیه داد! 
سرمربي  انتخاب  براي  بود  مشخص  کاملا 
خارج  دارند  گذشته،  ادوار  مثل  ملي  تیم 
ورزش  حوزه  اساساً  و  فوتبال  فدراسیون  از 

تصمیم گیري مي کنند؟!
اسکوچیچ سرمربي شد تا باز مقوله شایسته 
سالاري و توجه به دانش و مهارت و در یک 
سال هاست  که  داخلي  هاي  داشته  کلام 
درباره آن پافشاري مي کنیم والبته از منویات 
مقام معظم رهبري هم هست مغفول باقي 

بماند!؟
اسکوچیچ که شاید سابقه چنداني بهتر است 
امر مربیگیري  بگویم کارنامه درخشاني در 
ملي  تیم  کلاس  در  القاعده  علي  و  ندارند 
فوتبال نیست )که البته ویلموتس هم در این 
کلاس نبود( سکاندار تیمي شده که سابقه 

پنج دوره حضور در جام جهاني دارد 
این قبول که سابقه ۵ ساله او در فوتبال 
یک  به عنوان  که  آن است  بیانگر  ایران 
مربي سازنده قادر است با عده اي بازیکن 
معمولي و بي نام و نشان و البته در تیم هاي 
به جا  از خود  مثبتي  غیر متمول عملکرد 
بگذارد، اما این دلیل نمي شود، در تیم ملي 
که در شرایط سختي هم قرار دارد موفق 
بهترین ها و  تیم ملي جایگاه  عمل کند. 
شایسته هاست و اسکوچیچ معلوم نیست، 

چه میزان قادر به کارکردن با شایسته ها 
باشد.

شاید که او در ملوان، نفت با یک عده بازیکن 
بي نام و نشان که داعیه بزرگ شدن و مطرح 
شدن دارند قادر باشد تحولي ایجاد کند اما 
کار کردن با یک عده بازیکن بزرگ و ملي 
)!( موضوعي است  المللي  بین  و در سطح 
که تصمیم گیران اصلي در خارج از حوزه 
فوتبال و ورزش باید تبعات این تصمیم را در 
اوضاع کنوني کشور که فوتبال تنها دلخوشي 
و به عبارتي سرگرمي و شاید ابزار سرگرم 
کردن جامعه باشد، بپذیرند! آن ها فرمان را 
به دست راننده اي داده اند که هیچ گاه ماشین 
شاسي بلند و اتومات سوار نشده آن هم در 

گردن هاي پرپیچ و خم!
خود  تو  تا  زدم  جهت  این  از  را  مثال  این 

بخواني حدیث مفصل ازاین مجمل؟!
اما..!

اما نکته حائز اهمیت در انتخاب اسکوچیج، 
ایراد گرفتن برخي امتحان پس داده است که 

هیچ محلي از اعراب در فوتبال ما ندارد.
ایراد  انتخاب  این  به  دارند  کساني  امروز 

مي گیرند که حکایت رطب خورده است...!
امثال  گفته  به  اسکوچیچ  اگرانتخاب 
منصوریان مافیایي بوده )!( آیا نباید پرسی  
که حضور او در پاس )که نابودي آن را رقم 
آثاري  دیگري  )که  تهران  نفت  یا  و   ) زد 
آ ن را  )که  استقلال  و حتي  نیست(  آن  از 

به لب پرتگاه کشانید( چگونه رقم خورد؟
انتخاب  به  باید  و  مي توانند  خیلي ها  آري! 
علي  امثال  اما  بگیرند  ایراد  اسکوچیچ 
منصوریان که بهترین و شایسته ترین تیم 
ملي امید تاریخ فوتبال ایران را با بساط قلیان 
باز داشت  المپیک  به  راهیابي  از   )!( کشي 
 )!( بخور  حاضری  مربي  یک  عنوان  به  و 
در فوتبال ما مطرح است، حق اعتراض به 

چگونگي انتخاب اسکوچیچ ندارد. چون او 
هم از همان راهي در دولت روحاني سکاندار 
امید و استقلال و سپس  نفت و تیم ملي 
ذوب آهن شد که امروز اسکوچیچ از همان 
مسیر سکاندار تیم ملي شد! با این تفاوت 
به عنوان یک مربي  که اسکوچیچ حداقل 
کاربلد و سازنده خودش را اثبات کرده اما 
علي منصوریان فقط در کوتاه مدت با موج 
سواري بر عملکرد دیگران و از دسترنج آن ها 
بهره گرفته و نوبت به زمان کشت  رسید 
در همه تیم هایي که کار کرده دیدیم مرد 

عمل نیست!
حالا چرا باید او و امثالهم به این انتخاب ایراد 
بگیرند؟ یاد حرف هاي تاریخي علي پروین 
اتفاق  وقتي  پیش  سال   ۳۰ که  مي افتیم 
مشابهي مثل همین اتفاق با این تفاوت براي 
سرمربي ایراني افتاد به صراحت گفت: آب که 

سربالا بره قورباغه ابوعطا مي خواند...!

ابوعطاخواندنشروعشد؛

اسكوچیچ مثل منصوریان مربي تیم ملي شد؟!

رئیس پلیس راهور استان البرز ،سرهنگ 
»غلامعلی شرق« روز گذشته در گفت و گو 
با دنیای هوادار اظهار داشت: طبق برنامه 
ریزی های انجام شده در محدوده های 
راهپیمایی یوم الله 22 بهمن در کرج از 

ساعت 6 صبح روز سه شنبه 22 بهمن 
برنامه ممنوعیت ترافیکی اعمال می شود.

وی اضافه کرد: بر این اساس مسیر شماره یک: 
»چهارراه امام )ره(، میدان کرج، میدان شهدا، 

میدان  اسلامی،  جمهوری  بلوار  سپاه،  میدان 
جمهوری اسلامی« تعیین شده است.

این مقام انتظامی اضافه کرد: مسیر شماره ۲ این 
راهپیمایی تاریخی: »میانجاده، سه راه رجایی 
شهر، میدان سپاه، بلوار جمهوری اسلامی« و 

مسیر شماره ۳ شامل : »فلکه اول رجایی شهر، 
بلوار ماهان و میدان جمهوری اسلامی است.

سرهنگ شرق بیان کرد: مسیر شماره ۴ که 
از  استقبال گسترده مردم  به  با توجه  امسال 
شده  بینی  پیش  ساز  سرنوشت  حضور  این 
است شامل: »دولت آباد)مسجد علی ابن ابی 
طالب)ع(، بلوار علامه جعفری، خیابان شهید 
بهشتی، میدان سپاه، میدان جمهوری اسلامی« 

تعیین شده است.
بلوار  آزادگان،  میدان  را  شماره ۵  مسیر  وی 
به  به جنوب  آیت الله طالقانی، مسیر شمال 

سمت خیابان شهید بهشتی اعلام کرد.
رئیس پلیس راهور استان البرز خاطرنشان 
کرد: در سایر شهرستان های  استان البرز از 
جمله ساوجبلاغ، فردیس، اشتهارد، نظرآبادو 
طالقان نیز مسیرهای راهپیمایی برای این 
حرکت مهم و تاریخی پیش بینی شده است.

از  قبل  خواست:  شهروندان  عموم  از  وی 
شروع محدودیت ترافیکی، خودروهای خود 

را از مسیر های تعیین شده خارج کنند.
سرهنگ شرق یادآور شد: برای این که حضور 
مردم در راهپیمایی تسهیل شود، ناوگان حمل 
و نقل عمومی استان البرز به ویژه اتوبوس رانی 
کرج اقدام به جابجایی مسافران از میادین اصلی 

به سمت مسیرهای راهپیمایی خواهند کرد.

آزادراهتهران-شمالباحضور
رئیسجمهوریافتتاحمیشود

وزیر راه و شهرسازی خبر از افتتاح آزادراه تهران - شمال 
در روزهای آینده داد و گفت: این آزاد راه که ارزش مالی 
آن ۱۰ هزار میلیارد تومان است، تا روزهای آینده با حضور 

رئیس جمهور افتتاح می شود.

مراسم گرامیداشت چهل و یکمین سالگرد پیروزی انقلاب 
و  راه  وزارت  در محل  دیروز  فجر  الله دهه  ایام  و  اسلامی 

شهرسازی با حضور وزیر و معاونان این وزارتخانه برگزار شد.
»محمد اسلامی« در این مراسم ضمن گرامیداشت یاد امام 
راحل، شهدای گرانقدر انقلاب و هشت سال دفاع مقدس با 
اشاره به نامگذاری این روز از ایام الله دهه فجر با عنوان روز 
مادران شهید و با گرامیداشت این مادران، اظهار داشت: بدون 
شک تلاوت انقلاب، دستاوردها و پیشرفت های این کشور 
مرهون مادرانی است که فرزندان با ارزش و افتخارآفرینی را 

به جامعه تقدیم کردند.
فرزندان  آن ها  نقش جاودانه  این  اثربخشی  داد:  ادامه  وی 
برومندی است که تازه ترین آن که جاودانه و آسمانی شد، 
سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی است. سرداری  که فکر 
نمی کنیم آن تشییع و گرامیداشتی که از این عزیزان شد، در 
تاریخ هیچگونه مشابهی داشته باشد. شهیدی که اسوه اخلاق، 
فداکاری و اقتدار بود که سراسر کشور و منطقه قدردان این 

بزرگوار بودند.
این عضو کابینه دولت دوازدهم بیان داشت: سردار سلیمانی 
یکی از نمادهای اقتدار جمهوری اسلامی است که با حمایت 
الهی توانست در این عصر حاضر با سرپنجه تدبیر نقشه های 
پیچیده و چند لایه استکبار جهانی را با رهبری حکیمانه مقام 

معظم رهبری نقش برآب کند.
وی ادامه داد: این اقدامات و این دستاورد برای اقتدار کشور 
ما سرمایه کمی به حساب نمی آید. مهمترین نقشه ای که 
آمریکایی ها برای منطقه و کشور ما در سر دارند، کوچک 
کردن ایران بزرگ است و این اندازه برای آن ها غیرقابل تحمل 
است. در غیر این صورت دلیلی ندارد که استکبار به ما این 
همه مزاحمت و هزینه تحمیل کند و همه حرف این است که 
یک ایران عزتمند که سلطه پذیر نیست را برنمی تابند. هنوز هم 
آمریکایی ها در حسرت برگشت و سلطه بر ایران هستندو تمام 
حرف آن ها سلطه و پذیرش است که حضرت امام راحل با 
رهبری خودشان و بیداری ملت مقتدر و دارای عزت نفس مان، 

این عدم سلطه پذیری را نشان دادند.
اسلامی با بیان اینکه سلطه پذیری در فرهنگ ایران جایی ندارد 
و این عزت و سربلندی را امروز باید قدردان باشیم، گفت: 
درست است که مسائل، موانع، مشکلات و نارسایی هایی داریم 
اما نباید موجبات کفر نعمت پدید آید. اگر قرار بود تحت فرمان 
و سلطه آمریکا باشیم ضرورتی به انقلاب نداشتیم. بعد از 
انقلاب باید تا آخر بایستیم که راه عزت و سربلندی ایران مان 
همین ایستادگی است. اگر مروری بر دستاوردهای انقلاب 
داشته باشیم موارد زیادی وجود دارد. در جشن انقلاب باید 
قدردان این دستاوردها باشیم که اگر این طور نباشد در حق  

خودمان کوتاهی کرده ایم.
وی افزود: نقشه آمریکا برای خاورمیانه بزرگ تمام شده و 
اختتامیه آن به شهادت رساندن ناجوانمردانه سردار سلیمانی 
بود که رسما مسئولیت آن را پذیرفتند. بعد از آن معامله 
بزرگ قرن را شروع کردند که یک نقشه افتضاح تر و شکست 
خورده تر از خاورمیانه بزرگ است. در خاورمیانه بزرگ طرح 
این بود که از کنار اسرائل کشورها را تجزیه کنند. این نقشه 
شامل لبنان، سوریه، عراق و ایران بود که با تبدیل به کشورهای 
کوچک توسط عناصر دست نشانده آمریکایی اداره و بدون 

مزاحمت کاملا فرمان پذیر باشند.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه نگاه  استکبار جهانی به 
کشورهای خلیج فارس همان »گاوه شیرده« است، گفت: 
از داشتن نفت و ذخایر منطقه لذت می برند و  غربی ها 
می خواهند این منابع را به رایگان ببرند. در آن روزها ۶.۵ 
میلیون بشکه نفت صادر می کردیم. کشوری که کمتر از 
۳۰ میلیون جمعیت داشت و پول نفت درصندوقی بود که 
برای خریدهای ایران تخصیص داده بودند که مورد نظر 
آمریکا بود. برنامه ای که خودشان وضع می کردند اجرایی 
می شد و نه برنامه ای که مدنظر ملت ایران بود. مستند 
می توان گفت امروز هم برای کشورهای همسایه شرایط 

به این صورت است. 

سرهنگ غلامعلی شرق در گفت و گو با دنیای هوادار مطرح کرد:

تمهیداتترافیکیویژهیومالله22بهمندراستانالبرز

راه و شهرسازی یادداشت اختصاصی

مجید  سعیدی
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چهل و یک سال می گذرد از زمانی که انقلابی با 
زعامت عقلی سرخ و یاریِ جان هایی سرخ تر به 
پیروزی رسید و طاغوتی متکبر تحت پیشواییِ 
شیاطین مستکبر از این خاک بیرون شد تا 
سپیدیِ  و  بازگردد  عزت  و  عظمت  سبزیِ 
آرامشِ صلح، ایران زمینی را در بربگیرد که در 
چهل و یک سالگیِ این اهورامیهن، همچنان به 
بالندگی و قدرتی در کشور، منطقه و فرامنطقه 
دست پیدا کنیم که از خودی تا بیگانه، از دور 
تا نزدیک، همواره بر جاوید نامِ ایران زمین، ببالد 

و افتخارکند. 
اما چندی نگذشت که در این برهۀ پرُشعف و 
مایۀ مسرت، باردیگر شیاطین زمان، طاغوت 
دیگری از طاغوت های زمین را به مصاف این 
انقلاب نوپا در این خاک سبز فرستادند تا بدرد 
خیمۀ سپید آرامش مان را اما هیهات اگر عقل 
سرخی که از خط سرخ حسینی در این دیار 

کشیده شده، بگذارد .
باز سیل جان های شیفته و شیداییِ جان ها به 
صف شدند در این خط سرخ که امتداد داشت 
از کربلا و حالا می خواست طاغوت دیگری را 

کنار بزند تا برسد باز به کربلا .
هرچه  زمان  شیاطینِ  و  شد  برپا  محشری 
سدکردنِ  برای  داشتند  درچنته  و  توانستند 

این سیل خروشان که جرأتِ طوفان یافته بود، 
انجام دادند تا حائلی اندک شود شاید آن را، اما 
این خط سرخ، دیگر امتداد یافته بود در کل 
این سرزمینِ تفتیده که قرن هاست بارور شده با 
خونی به ناحق ریخته از ثارالله که بیرون می زد 
از آن خون خواهانی که به استمداد آمده بودند 
و خط سرخ حسینی را که بیدار شده بود با 

زعامت عقل سرخی چون خمینی .
پیش  سرخ  زمینی، خط  هیاهوی  این  در  و 
رفت و رفت به مدد مردانِ آسمانی چون حاج 
قاسم؛ سرباز رشید وطن که در مکتب حسینیِ 
خمینی پرورش یافته بود و حالا نهَ تنها از فرات 
گذشته؛ که رسیده به مدیترانه با ترانه ای سرخ 
در پاسخ به ندای هَل مِن ناصر ینَصُرُنی قدس.

و شیاطین زمین که انگار عاجزند از شعورِ این 
فهم سرخ، باز به طمع خاموش کردن این ندا، 
سر  بر  آوردند  پایین  را  عداوت شان  شمشیر 
مردی آسمانی چون سلیمانی تا شاید بترسد 

این عقل سرخ بر زعامت این خط سرخ ...
و چه تصویری شد تصویر دست بریدۀ حاج 
قاسم که انگار رفته بود به سفر برای آوردن 

تمام غم کربلا به این میهمانی.
و  دوباره  میعاد  میهمانی  میهمانی؟  کدام 
غلیان آمده  به  جان های  هزاربارۀ  دوبارۀ 
خون خواهیِ  فریاد  شنیده اند  که 
یالثارات الحسینی که می خواهد بیرون بریزد 
همه اشقیاء و طاغوت ها و اشباح شیاطین را 
به فرمان عقل سرخ که زعامت می کند خط 
سرخ ملت حسین را به خون خواهی یاورش، 

حاج قاسم!
را  خاک  آنان که  میان  است  مصافی  چه 

به نظر کیمیا کنند و آنان که در کمینِ این 
خاک، از هرآنچه از دستشان برمی آید برای 
به زمین کوبیدنِ انقلاب، می کوشند و راهی 
جز عقوبت و ضلالت در پیش ندارند و در 
این مصادفِ گرانمایۀ چهل و یکمین سالگرد 
و چهلمِ  نور  اهتزازِ  و  فجر  انقلاب  پیروزیِ 
جایش  سلیمانی؛  قاسمِ  حاج  وطن،  سربازِ 
چقدر خالی است تا لبخندی توأم از شادیِ 
سبزماندنِ  و  پیروزی  خجستگیِ  درون، 
وطن، بر لب داشته باشد و غیورانه به بودنش 

ببالیم؛ هرچند که امروز همگان براین باورند 
سلیمانی؛  سردار  از  سلیمانی  شهید  که 

خطرناک تر، با ابهت تر و ماندگارتراست.
قسم به آیه آیه هایی که از جان برمی خیزد 
و برجان می نشیند، راهت را ادامه می دهیم 

سرباز وطن.
اربعین شهادت پرافتخار سرباز رشید وطن، 
حاج قاسم سلیمانی درچهل ویکمین سالروز 
پیروزی انقلابِ همیشه نور، تسلیت و تهنیت 

باد.

یادداشت


جای ســـربازِ وطـــن، خالی...

مهرداد تیموری

نفت و انرژی

خبر

نیروگاههایتجدیدپذیرمانعانتشار
2.۹میلیونتنگازگلخانهایمیشود

سخنگوی سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری 
نوشت:  اجتماعی  صفحه های  از  دریکی  ایران  برق 
نیروگاه های تجدیدپذیر کشور که اکنون ظرفیت آنها 
به ۸۰۰ مگاوات رسیده، توانسته اند از انتشار دو میلیون 

و۹۸۴ هزارتن گاز گلخانه ای جلوگیری کنند.
در صفحه  گذشته  روز  محمدنژادسیگارودی«  »جعفر 
پذیر  تجدید  نیروگاه های  نوشت:  خود  اینستاگرام 
نیروگاه هایی هستند که نه تنها در روند تولید برق از 
صرفه  بلکه  نمی کنند،  استفاده  فسیلی  سوخت های 

جویی خوبی در مصرف آب و گاز طبیعی دارند.
وی اضافه کرد: نیروگاه های تجدیدپذیر کشور توانسته 
اند به میزان ۹۵۹ میلیون لیتر در مصرف آب صرفه 
آب  به  نیاز چندانی  تولید  روند  در  زیرا  کنند،  جویی 

ندارند.
تجدیدپذیر  های  افزود:نیروگاه  محمدنژادسیگارودی 
توانسته اند تاکنون در مصرف یک میلیون و ۲۳۸هزار 

متر مکعب گاز طبیعی صرفه جویی کنند.
تاکنون ۱۲۰ نیروگاه تجدیدپذیر درکشور ساخته شده 
و ظرفیت این نیروگاه ها ۸۵۰ مگاوات است که ۸۰۰ 
مگاوات آن از محل تجدیدپذیرهاست و ۵۰ مگاوات نیز 

از محل صرفه جویی حاصل شده است.
 علاوه براین  ۵۵ نیروگاه خورشیدی و ۱۹ نیروگاه بادی 
و بقیه نیروگاه های کوچک آبی و زیست توده محسوب 
می شوند که اکثر آنها با سرمایه گذاری بخش خصوصی 

انجام شده است.

استاندارقزوین:
جناحهابایدازدعواهای
سیاسیپرهیزکنند

استاندار قزوین گفت: کشور در شرایط کنونی بیش از هر 
زمان دیگری نیازمند وحدت و انسجام ملی است بنابراین 
گروه ها و جناح ها باید از دعواها و بگو و مگوهای سیاسی 

پرهیز کنند.
هدایت الله جمالی پور روز یکشنبه در جمع مردم روستای 
شهید آباد آوج با تبریک ایام الله دهه فجر، افزود: این روزها 
یاد آور روزهای شیرینی به ویژه برای هم نسلان ما که انقلاب 

را درک کرده اند، است.
وی با بیان اینکه انقلاب اسلامی ایران حاصل وحدت و 
انسجام مردم بود و امروز نیز میهن اسلامی ما بیش از پیش 
به این عنصر نیازمند است، اظهار داشت: این انقلاب حاصل 
رشادت بزرگ مردانی است که در آن شرایط و روزهای 
سخت در کنار امام خمینی )ره( قرار گرفتند تا از ارزشهای  

دین حمایت کنند.
جمالی پور ادامه داد: ما انقلاب کردیم که ارزشهای اسلامی 
را احیا کنیم چرا که ارزشهای دین در زمان طاغوت مورد بی 

توجهی قرار گرفته بود.
استاندار قزوین تاکید کرد: امام خمینی )ره( با درک درست 
شرایط زمانه و با اتکا به ارزش های دینی توانست مردم را 
همراه خود سازد و انقلاب شکوهمند اسلامی را به پیروزی 

برساند.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود اظهار دشات: ۲ 
عنصر مردم و دین در جریان انقلاب و تشکیل نظام جمهوری 
اسلامی در کنار یکدیگر قرار گرفتند و تا زمانی که این دو با 

هم باشند این انقلاب و نظام هرگز آسیب نخواهد دید.
جمالی پور با بیان اینکه باید همواره ارزش های دینی را پاس 
بداریم، یاد آور شد: اگر از ارزشهای دینی فاصله بگیریم رذایل 

حاکم خواهد شد.
استاندار قزوین با بیان ابنکه دهه فجر بهترین فرصت برای 
بازنگری و ارزیابی ارزشهای دینی و  توجه به حقوق مردم 
است، افرود: باید قدردان جمهوری اسلامی باشیم چرا که 
کشور ما را از وابستگی به بیگانگان نجات داد و ما را به معنای 

واقعی به عزت و سربلندی رساند.

اروندان گفت:  مدیرعامل شرکت نفت و گاز 
تولید روزانه نفت از میدان های نفتی مستقل 
و مشترک واقع در غرب کارون در خوزستان، 
بر اساس هدفگذاری صورت گرفته قرار است تا 
سال ۱۴۰۴ به یک میلیون بشکه در روز برسد.

به گزارش دنیای هوادار، جهانگیر پورهنگ روز 
گذشته در آیین آغاز عملیات اجرایی ساخت 
کارخانه جمع آوری و فرآورش گازهای همراه 
نفت واحد بهره برداری غرب کارون در منطقه 
جفیر خوزستان، بیان کرد:  با توجه به اینکه 
برخی از میدان های این منطقه با کشور عراق 
تا ۸۰۰  تولید ۷۰۰  امکان  مشترک هستند 
هزار بشکه در روز از آنها پیش بینی شده است.

و  سپهر  نفتی  میدان های  توسعه  افزود:  وی 
آن  قرارداد  و  است  کار  در دستور  نیز  جفیر 
منعقد شده که در گام نخست تولید ۳۰ هزار 

بشکه در روز هدفگذاری شده است.
وی به حساسیت تولید هرچه سریعتر از میدان 

به واسطه  اشاره کرد و گفت:  های مشترک 
خلق ثروتی که در این منطقه صورت می گیرد، 
از سوی دستگاه های  به حمایت همه جانبه 

مختلف استانی نیاز داریم.
پورهنگ ادامه داد: در گام های بعدی در قالب 
یک قرارداد طولانی مدت بین ۱۵ تا ۲۰ سال 
تولید نفت از این میدان ها به ۱۱۰ هزار بشکه 

خواهد رسید.
مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان اضافه کرد: 
هم اکنون بخشی از نفت میدان آزادگان جنوبی 
در غرب کارون فرآورش می شود که در آینده 
کارخانه فرآورش ایجاد شده در این منطقه به 
۲ میدان سپهر و جفیر اختصاص خواهد یافت.

وی همچنین با اشاره به اینکه در آینده نیز 
توسعه میدان نفتی سهراب را در برنامه ریزی 
است  قرار  رابطه  این  در  گفت:  داده ایم،  قرار 
شرکت ملی نفت ایران برای تولید نفت با یکی 

از شرکت های داخلی قرارداد امضا کند.

محیط زیست تالاب هوالعظیم از تولید 
نفت با ارزش تر است

وی با تاکید بر حساسیت فعالیت های نفتی در 
تالاب بین المللی هورالعظیم که حتی از تولید 
تلاش  کرد:  بیان  است،  ارزش تر  با  هم  نفت 
می شود ضمن رعایت موازین زیست محیطی، 
شرکت نفت و گاز اروندان همزمان بتواند به 
فعالیت  تولید نفت ادامه دهد و همواره به این 

موضوع توجه خواهیم داشت.
از  عمده ای  بخش  اینکه  بیان  با  پورهنگ 
فعالیت های تولید نفت این شرکت در تالاب 
را  خود  سعی  همه  گفت:  می گیرد،  صورت 
خواهیم کرد تا هیچگونه آلودگی در منطقه 
نقاط  برخی  در  ناگزیر  اگر  و  نیاید  وجود  به 
نفت ریزی مشاهده می شود سعی می کنیم تا 
برطرف  به  نسبت  زمان ممکن،  در کمترین 

شدن آن اقدام شود.
وی از انعقاد قرارداد لندفیل)جمع آوری پسماند 
نفتی( به مبلغ ۱۰۰ میلیارد ریال خبر داد و 
کارون  غرب  در  است  قرار  مرکز  این  افزود: 
احداث شود تا تمامی آلودگی های احتمالی در 

منطقه به این مرکز منتقل شود.

فروش گازهای مشعل در غرب کارون به 
ارزش 124 میلیون دلار

پورهنگ با اشاره به آغاز عملیات اجرایی ساخت 
کارخانه جمع آوری و فرآورش گازهای همراه 
نفت واحد بهره برداری غرب کارون در منطقه 

پروژه  این  از  بهره برداری  کرد:  بیان  جفیر، 
پی خواهد  در  را  جانبه ای  چند  دستاوردهای 
داشت که مهمترین آن فروش و جمع گازهایی 
است که تاکنون سوخته می شد و سپس ایجاد 
سودآوری برای بخش خصوصی که منجر به 
نیز  میان  این  در  اشتغالزایی خواهد شد که 
می توان از ایجاد آلودگی  زیست محیطی در 

منطقه جلوگیری کرد.
وی با اشاره به اینکه یک سال پیش کار مزایده 
فروش گازهای مشعل در غرب کارون شروع 
شد، ادامه داد: مراحل مزایده انجام شد که در 
مبلغ  با  کانازمشاور  مهندسی  نهایت شرکت 

۱۲۴ میلیون دلار برنده این مزایده شد.
مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان افزود: در 
قالب این مزایده در پنج سال آینده، روزانه ۵۰ 
میلیون فوت مکعب گاز به این شرکت تحویل 

داده می شود.
کاناز  شرکت  اعلام  برابر  داد:  ادامه  پورهنگ 
برای  محل  این  در  که  تاسیساتی  مشاور، 
جمع آوری گازهای مشعل نصب می شود، ۳۰ 
امکان  تعیین شده  ظرفیت  از  بیشتر  درصد 

فرآورش گازها را دارند.
وی افزود: پس از پنج سال اگر شرکت نفت 
گازها  این  به  نیاز  توسعه ای  برنامه های  برای 
نداشته باشد، همکاری با بخش خصوصی در 

قالب قرارداد دیگری ادامه می یابد.
بر اساس این گزارش، مدت اجرای این قرارداد 
۷۸ ماه است که ۱۸ ماه آن به ساخت کارخانه 

فرآورش اختصاص دارد.

تولیدروزانهیکمیلیونبشکهنفتازمیادینغربکارونتاسال۱۴۰۴
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روزنامه

5 جشنواره فجر

یادداشت هایی بر فیلم خون شد اثر مسعود کیمیایی؛

نکات مثبت: فضاسازی مناسب، کنایات سیاسی و 
اجتماعی درجه یک که در بستر درام اتفاق می افتد، 
بازی درجه یک سعید آقاخانی و سیامک انصاری، 
وجود چند فصل درخشان و جمع و جورترین و بی 

ادعاترین فیلم چندسال اخیر فیلمساز
نکات منفی: دکوپاژهای بد و بعید از کیمیایی در 
هیچ  به  پردازی ها  شخصیت  گفتگو،  سکانس های 
مشکلات  نیز  فیلم  تدوین  و  نیست  عمیق  وجه 

اساسی دارد
و اما خون شد. عاقبت مردی به نام فضلی ست )سعید 
آقاخانی( که پس از بیست سال بازگشته تا چراغ های 
خاموش شده خانه پدری )وطن؟( را روشن کند و 
کند.  جمع  یکدیگر  دور  را  خانه  این  اهالی  همه 
تازه ترین فیلم کیمیایی در عین اینکه بی ادعاترین 
و  سیاسی  گل درشت  شعارهای  لحاظ  به  او  فیلم 

غیرمستقیم  کنایات  منظر  از  اما  اجتماعی ست؛ 
تندترین و به جرات رادیکال ترین اثر اوست. اینکه 
دقیقا چه چیز کنایه از چه چیزی ست را شاید در 
وقت بهتری بتوانم اشاره کنم اما در شرایط فعلی نه.

فیلم با ورود مرد و سایه های بلند او بر روی دیوار  
آغاز می شود. )که البته با همان هم به اتمام می رسد 
اما با یک تفاوت بسیار بزرگ و آن چراغ هایی ست که 

این بار روشن شده و امید به خانه برگشته(
به خانه  زندان(  )از  بیست سال  از  فضلی که پس 
برگشته، آن جا را خالی از »خانواده« می بیند. سند 
است  قرار  و  است  املاک  گروی  در  هم  خانه شان 
که به زودی کوبیده و ساخته شود! )تعدادی کارتن 
خواب و معتاد در زیرپله و حیاط خانه آن ها زندگی 

می کند(
خون شد اشارات مستقیم و غیرمستقیم بسیاری به 
آثار پیشین کیمیایی دارد؛ از جمله گوزن ها )همان 
کارتن  خواب ها( و یا رضا موتوری و واضح تر از همه، 
قیصر که اساسا موسیقی ستار اورکی هم تحت تاثیر 

آن بوده است.
اما چشم اسفندیار خون شد دقیقا در جایی ست که 
در بدترین آثار کیمیایی در همین سال ها )متروپل، 
بود و  آن   ِ نقطه قوت  تنها  و. .(  اهلی، رئیس  قاتل 

آن کارگردانی و به طور ویژه بحث دکوپاژ است. به 
تقطیع نماهای گفتگوها به ویژه گفتگوهای دو یا سه 
نفره فیلم به ویژه در فصل رویارویی فضلی و فاطمه 
)لیلا زارع( دقت کنید؛ مخاطب رسما با پرش های 
ایجاد شده و کات های مدام )از ایرادات تدوینی( گیج 

می شود. 
می کند  تجربه  را  قیصرواری  مسیر  فضلی  اما  و 
آن  و  می رسد  طلایی  سکانس  یک   به  نهایتا  که 
زمانی ست که فضلی پس از تطهیر و تمیز کردن 
چاقویی که در دست دارد بین یک دوراهی می ماند 
روان  آب  در  آن  انداختن  یا  چاقو  نگهداری  آن  و 
است که البته فضلی قصه آن را حفظ می کند ک 
مانند سایر قهرمان های کیمیایی با حفظ آرمان های 
تا  و  می رود  می رود ؛  عدالت  انتهای  تا  درونی شان 
جایی که به فصل درخشان بازار تجارت جهانی و 
آن شلوغی تعمدا غیرقابل باور در تصویر می رسد که 
از آن دست بازیگوشی های معروف فیلمساز است. 
چقدر درخشان اند بازیگران نقش های فرعی فیلم به 
ویژه سیامک انصاری، سیامک صفری و حتی مریم 
عباس زاده و... و چقدر امیدوار کننده که فیلمساز 
»سینما«  و  دارد  دغدغه  همچنان  ما  پیشکسوت 

می سازد.

وقتیفیلمسازِپیشکسوتماهنوزدغدغهدارد

 

تثبیت  باشد،  نداشته  که   چه  هر  شد«  »خون 
گزاره قهرمان پروری سینمای کیمیایی در دوران  
معاصر است. کیمیایی که دهه هاست به این متهم 
و ۵۰  دهه های ۴۰  در  قهرمانانش  که  می شود 
شمسی مانده اند، در »خون شد«، حدیث نفس 
جسورانه ای از قهرمان معاصر ارائه می دهد آن هم 

با همان الِمان های همیشگی. 

پس از اتفاق هایی که به لحاظ کیفی برای »قاتل 
اهلی« رخ داد و البته کست کم مایه »خون شد«، 
انتظاری از این فیلم  نمی رفت  اما حالا »خون شد« 
حداقل، بهترین فیلم  یک دهه اخیر کارگردانش 
تابع  خیلی  درآورد.  را  جمع  توانسته  است. 
مدلولات داستانی کلیشه ای در یافتن انسان های 
به جا مانده از گذشته نیست. نوع فرجام خواهی 
قهرمان داستان، همان مولفه های انتزاعی سینمای 
کیمیایی است. دنیای فیلمساز درآمده هر چند که 
شخصیت ها حتی در ابتدایی ترین شکل ممکن، 
چیز  همیشه  مثل  نمی شوند.  شناخت شناسی 
زیادی از آن ها نمی دانیم اما به طرز وحشتناکی، 
دنیایشان و دغدغه های آن ها را می فهمیم. جنس 
دغدغه مندی کاراکترها، همان سینمای کیمیایی 
است هر چند که آدم های »خون شد« خیلی به 

آدم های بی پرواتر سینمای کیمیایی شبیه نیستند. 
نیز هم چنان همان  فیلم  این  رابطه های  جنس 
آسیب  ساخته های اخیر کارگردان را دارد.فردیت 
افراطی قهرمان، در این  فیلم  نیز دامن کیمیایی 
به  چندان  آقاخانی(  )سعید  فضلی  گرفته.  را 
تقریبا  دوری  همین  نمی شود.  نزدیک  آدم ها 
سبب کمرنگ شدن شخصیت پردازی اش است. 
به اینکه اطلاعات چندانی به مخاطب نمی دهد 
آن هم در فیلمی  که ناموس پرستانه است اما دلیل 
غیبت چندساله او و بعد، اصرار بر رفتن در انتهای 
فیلم  نیز مشخص نیست.یک جور فرافکنی اتفاق 
می افتد که طی آن فردیت اصیل قهرمان دچار 
و صلابت  استقلال  اگرچه  فیلم  لطمه می شود. 
قهرمانش را شکوهمند به تصویر می کشد اما با 
منفک  کردن او از دنیای بیرون و آدم هایش، تلویحا 

از اعتبار اجتماعی قهرمانش کاسته و او را در همان  
چارجوب خانواده محدود می کند. 

از دنیای  با بسط چنین مفهومی،  »خون شد« 
می بخشد. فضلی  به  و  می زند  آدم هایش  دیگر 

تمرکز، بیش از اندازه بر روی دغدغه مندی جمعی 
فیلم است و قهرمان، تنهاست. ری اکشن های او به 
مثابه انتقام است و نگاه مستقل فکری وی را دنبال 

نمی کند. 
با وجود تمام  این نقایص، »خون شد« آن محفل 
دنیای  می آورد.  در  را  کیمیایی  سینمای  گرم  
دیده  فیلم  این  در  کیمیایی  سینمای  منحصر 
از  بعدی،  رقم خوردن حوادث  نطفه  و  می شود 
ابتدا به درستی بسته می شود. این فیلم  همان 
بهترین ساخته کیمیایی پس از سال ها تشتت و 

آرمان خواهی بلندپروازانه است.

نگاهیمتفاوتبهتازهتریناثرمسعودکیمیایی؛

چرا»خونشد«بهترینفیلمیکدههاخیرکیمیاییاست؟

مهدی تیموری

کارنامه  در  کیمیایی   فیلم  بهترین  »خون شد« 
دهه نود فیلمسازی اوست. از این بابت که لحظه 
ها، بازی ها، دیالوگ های آزاردهنده کمتر  دارد. 
»خون شد« فیلم  کوچک و جمع و جوری است 
که برخلاف یک سوم فیلم های بخش مسابقه 
جشنواره، به موقع شروع می شود و بدون هیچ 
حاشیه و زوائدی می رود سراغ اصل مطلب. سعید 
افتاده و  به خوبی در نقش قهرمان جا  آقاخانی  
نسرین مقانلو هم یکی از بهترین بازیهایش را در 

فیلم ایفا کرده است.
فیلمی  ساخت  توقع  کیمیایی  از  که  سالهاست 
پر  هم  شد«  »خون  و  نداریم  درمون  و  درست  
است از بی منطقی و پر از آدمهایی که تبدیل به 

شخصیت نمی شوند. 
به این ها اضافه کنید میزانسن های کلیشه ای 
و بعضا شلخته که در کمتر فیلمی از کیمیایی 
شاهدش بودیم و اینجا بزرگ ترین ضعف فیلم 
است. کافی است اشاره کنم به فصل اول فیلم و 
آمدن فضلی به خانه یا دیدار مادر )نسرین مقانلو( و 
دختر )فاطی( که در اجرا هم  خط فرضی به بدترین 
شکل ممکن شکسته می شود و هم قطع نماها 
به لحاظ زمانی مشکل دارد. حدس می زنم هایده 
صفی یاری برای تدوین این فیلم خیلی اذیت شده 

است.
موسیقی ستار اورکی که خیلی پرحجم است و گاه 

و بیگاه روی تصاویر می آید، نیم نگاهی به موسیقی 
درخشان اسفندیار منفردزاده در »قیصر« دارد.

کیمیایی در »خون شد« به شکلی کاملا علنی به 
دیگر آثارش ارجاع می دهد و ابایی هم ندارد که 
مثلا دیالوگ فیلم »قیصر« را عینا کپی  کند: »توو 

چه فکری هستی؟ ... فردا«
یا فصل آسایشگاه روانی که ارجاعی است به »رضا 
موتوری« یا پیاده شدن فضلی )آقاخانی( از قطار 

و ...
قبل از تماشای »خون شد« فکر می کردم با فاجعه 
ای تمام عیار طرفمم و خوشحالم که این اتفاق 
نیفتاد و همچنان می توان به بازگشت کیمیایی به 

دوران خوبش امیدوار ماند.
که  دارد  دیالوگ خوب  فیلم چند  نوشت:  *پی 
حیفم آمد به یکی از آنها اشاره نکنم: »کار عشق 

یه عُمره، کار نفرت یه لحظه«

کارعشقیهعُمره،کارنفرتیهلحظه

احمد شاهوند

 مجتبی اردشیری

1.۵ از ۴

2 از ۴
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جشنواره فجر

یادداشتی بر فیلم تعارض 
اثر محمدرضا لطفی؛

زرنوش محمدی فراز اسدی احمد شاهوند مهدی تیموری نام فیلم         امتیاز منتقدان   

- - سه کام حبس ۱

قصیده گاو سفید ۲

عامه پسند ۳

شنای پروانه ۴

بی صدا حلزون ۵

- تومان ۶

روز صفر ۷

ابر بارانش گرفته  ۸

- - آبادان یازده60 ۹

آن شب ۱۰

درخت گردو ۱۱

دوزیست ۱۲

- مغز استخوان ۱۳

روز بلوا ۱۴

خوب بد جلف 2 ۱۵

- - کشتارگاه ۱۶

مردن در آب مطهر ۱۷

- - لباس شخصی ۱۸

خروج ۱۹

آتابای ۲۰

- - - تعارض ۲۱

- - پدران ۲۲

من میترسم ۲۳

خون شد ۲۴

- - - دشمنان ۲۵

آنهامارانمیبینند!

جدولارزشگذاریدنیایهوادارازسیوهشتمینجشنوارهفیلمفجر
توضیح  ستاره ها

= خوب رو به خیلی خوب= خوب= متوسط= ضعیف= خیلی ضعیف= بی ارزش

= شاهکار!= نزدیک به عالی= خیلی خوب

فیلم تعارض دومین فیلم محمدرضا لطفی بعد از روایت 
در  اولی  فیلم  عنوان  به  اما  است  مریم  شدن  ناپدید 
جشنواره به نمایش در آمد اتفاقی که کارگردان هم از 

افتادنش معترض بود.
تعارض یا »ریست« درامی روانشناختی است، فیلمنامه ای 
غیر خطی بر پایه ی تنهایی های یک مرد و اتفاقاتی که 
برایش پیش می آید، ایده حرف زیادی برای گفتن داری 
اما به هیچ عنوان پتانسیل بلند شدن در آن وجود ندارد، فیلم به شدت کش می آید 
به طوری که اکثر بینندگان منتظر پایان فیلم بودند، فیلمبرداری متفاوت فیلم که تمام 
نماها مثلا از دوربین مدار بسته به چشم مخاطب می رسد این خستگی و رخوت فیلم را 
بیشتر کرده، کارگردان با استفاده از تکنیک دوربین مدار بسته عملا از زیر بار میزانسن 
در رفته، و رضا بهبودی بخت برگشته که می بایست یک صحنه را چندین بار بازی کند 

و این بار را به دوش بکشد.
فیلمساز می خواهد فضای مالیخولیایی و نیمه تاریک شخصیت اصلی را نشان دهد اما 
موفق نیست. لوکیشن، نماها و میزانسن به قدری در فیلم تکرار می شود که مخاطب 
آرزو می کند کاش نمایی جدید ببیند اما دریغ، حتی زندگی روتین و تکراری و اسیر 
محدودیت بودن کاراکتر فیلم هم نمی تواند بهانه ی خوبی برای این تکرار باشد، صحنه 
ای مثل رقصیدن کاراکتر با یک آهنگ شاد رو به دوربین که بار ها تکرار می شود اعصاب 

هر کسی را به هم می ریزد
متاسفانه المانها و رفتارهای شخصیت روند قابل پیش بینی بودن داستان را به شدت 
سرعت می دهد و تقریبا هر کسی می تواند پایان فیلم و حقیقت کاراکتر را پیش بینی 

کند.
درام روانشناختی به واسطه کند و کاو روانشناسانه کاراکتر و پیچیدگی آن عموما با 
استقبال عموم مواجه نمی شود، چه رسد به فیلمی مثل تعارض که با تکرارها و ریتم 

کندش به هیچ وجه نمیتواند جذابیت داشته باشد
فیلم در ایده و کانسپت اصلی اش جذاب است اما در بهترین حالت می توان یک تجربه 

شخصی از کارگردانی خوش ایده دانست.

برای دانلود فایل پی دی اف  همه شماره های روزنامه
 به سایت  » دنیای هوادار«  مراجعه کنید

WWW.DonyayeHavadar.ir

1 از ۴

فراز اسدی
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7 شهری

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی 
گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای 
بررسی  جهت  شورا  های  کمیسیون 
لوایح و در صورت نیاز استفاده از نظرات 
کارشناسان و مشاورین در راستای انجام 
که  است  ها  پروژه  صحیح  و  درست 
متاسفانه عدم استفاده از آن در پروژه ها 
اتلاف وقت و هزینه برای مدیریت شهری 

است.

به گزارش دنیای هوادار، احد رسولی در صد و 
هشتاد و سومین جلسه رسمی شورا طی نطق 
پیش از دستور خود با انتقاد از این موضوع 
با مثال قرار دادن طرح موضعی گردشگری-

تفرجگاهی اراضی چمن گفت: این طرح در 
کمیسیون بررسی و مهندسین مشاور از روند 
گردشگری-تفرجگاهی  طرح  این  مطالعات 

نظرات خود را اعلام کردند که به دلیل نادیده 
گرفتن تردد خودروهای عبوری و عدم توجه 
ویژه به مسائل ترافیکی با مخالفت روبرو شد و 
پیشنهاد شد با به کارگیری مشاور حمل و نقل 
ترافیک در خصوص بار ترافیک تحمیل شده 
به خیابان چمن مانع گره خوردن خودروها 
در خیابان های واقع در این طرح باشیم که 
متاسفانه اکنون شاهد آن هستیم که مطالعات 
انجام شده تنها اتلاف زمان و هزینه بوده است 

و مورد استفاده قرار نگرفته است.
برگزاری  از  خود  سخنان  ادامه  در  رسولی 
همایش ها ی شهرداری بدون مصوبه شورا 
به تبصره ۱۹  با عنایت  انتقاد کرد و گفت: 
بودجه سال ۹۸ شهرداری کرج مکلف شده بود 
که کلیه برنامه های خود را در قالب همایش، 
سمینار و سایر نشست ها و مناسبت ها پیش 
تخصصی  های  کمیسیون  تائید  به  اجرا  از 

مربوطه شورا برساند و از اجرای برنامه های 
تکراری، موازی، پر هزینه و غیر ضروری در 
واحدها و سازمان های خود خودداری کند. 

لکن مشاهده می شود که همایش های برگزار 
شده اخیر بدون تایید کمیسیون شهرسازی 

برگزار شده است.

انتقادِعضوشورایشهرکرج؛

استفاده نكردن از مطالعات پژوهشی در اجرای طرح ها اتلاف وقت و هزینه است

طرح ساخت و راه اندازی پایلوت سیستم 
هاضم بی هوازی تولید بیوگاز از زباله های 
کلانشهر اصفهان به محققان پژوهشگاه 

بیوتکنولوژی کشاورزی محول شد. 

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، دکتر 
حسین قنواتی، عضو هیات علمی پژوهشگاه 
طرح  مجری  و  کشاورزی  بیوتکنولوژی 
شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  گفت: 

اصفهان که یکی از شهرداری های فعال در 
تولید کمپوست  و  زمینه مدیریت پسماند 
از زباله است، به منظور بهینه سازی فرایند 
تولید کمپوست با کیفیت و بی بو و کاهش  
آلودگی های زیست محیطی کارخانه بازیافت 
در شرق اصفهان درصدد راه اندازی سیستم 
ارتقای  ضمن  تا  برآمده  بی هوازی  هاضم 
کیفیت کمپوست خود برق تولیدی را نیز 

به شبکه برق سراسری وارد کند.

او خاطرنشان کرد: سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری اصفهان که در این راستا با چند 
شرکت خارجی از جمله یک شرکتی آلمانی 
نیز وارد مذاکره شده، قصد دارد ابتدا پایلوت 
بومی سازی شده سیستم هاضم این شرکت 
دقیق  میزان  تا  کند  راه اندازی  را  آلمانی 
بیوگاز قابل استحصال از مواد آلی پسماند 
بودن  اقتصادی  از  و  شده  مشخص  شهر 
پروژه مطمئن شود. در این راستا فراخوانی 
نهایت  در  که  شده  انجام  کشور  در سطح 
توجه  قابل  تجارب  و  تخصص  به  توجه  با 
تولید  کارخانه  مدیریت  از جمله  مدیریتی 
از پسماند تهران و مشاوره چندین  بیوگاز 
نگارش  نیز  و  پسماند  مدیریت  کارخانه 
مقالات متعدد بین المللی و چاپ کتابی به 
نام بیوگاز از سوی انتشارات اشپرینگر نیچر 
که به عنوان رفرنس در مجامع بین المللی 
نیز معرفی شده، سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری اصفهان پروژه بهره برداری پایلوت 

کشاورزی  بیوتکنولوژی  پژوهشگاه  به  را 
محول کرده است.

او در خصوص روند اجرای این قرارداد، گفت: 
قرارداد که از حدود دو ماه پیش اجرایی شده 
ساخت(  و  طراحی  بر  )نظارت  اول  فاز  در 
است و در فازهای بعد نسبت به بهینه سازی 
شبیه سازی  هاضم،  به  ورودی  خوراک 
سیستم، بهره برداری از پایلوت شبیه سازی 
تولید  بهینه سازی  و  هاضم  سیستم  شده 

بیوگاز در آن اقدام خواهیم کرد.
دکتر قنوانی در پایان ابراز امیدواری کرد که 
با اجرای موفقیت آمیز این پروژه ضمن پاسخ 
به اعتماد سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان و کمک به حل مساله آنها چالش ها 
و موانعی که در مقابل راه اندازی سیستم های 
وجود  کشور  در  بی هوازی  هاضم  صنعتی 
داشته نیز برطرف شده و زمینه بهره برداری 
و  شهرها  در  کارآمد  سیستم های  این  از 

مناطق مختلف کشور فراهم شود.

بهزیستی  سازی  مناسب  ستاد  دبیر 
کمتر شهری  در  ما  گفت:  البرز  استان 
شاهد حضور  معلولان در سطح معابر 
و خیابان ها هستیم که این امر حاکی از 
آمار پایین جمعیت معلولان نیست بلکه 
بر این دلالت دارد که شهر برای حضور 

آنها مناسب سازی نشده است.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، رضا 
دستگاه های  درصد   ۹۵ گفت:  نیا  ارجمند 
استفاده  برای  البرز  بانک های  خودپرداز 
معلولان مناسب نیست که همین امر باعث 
شده افرادی که دارای ناتوانی های جسمی و 
حرکتی هستند برای انجام عملیات بانکی از 

طریق این دستگاه ها با مشکل مواجه شوند.
او با اشاره به ضرورت مناسب سازی فضای 
شهر برای حضور معلولان ادامه داد: در سفری 
که به کشور ژاپن داشتم هر روز که از محل 

تعداد  حضور  شاهد  می شدم  خارج  اسکانم 
زیادی معلول در سطح شهر بودم.

ارجمندنیا گفت: در ابتدا فکر می کردم این 
جمعیت  بالای  آمار  از  ناشی  فعال  حضور 
معلولان در این کشور است ولی بعد متوجه 
سازه های  فضاسازی  و  شهرسازی  شدم 
استاندارد  قدری  به  کشور  این  در  مختلف 
است که معلولان بدون دغدغه همچون افراد 
معمولی برای انجام امور روزانه خود از منزل 

خارج می شوند.
زیرساخت های  متاسفانه  اینکه  بیان  با  او 
مناسب برای حضور معلولان در سطح شهر و 
مشارکت آنان در فعالیت های اجتماعی وجود 
ندارد؛ افزود: ما در کمتر شهری شاهد حضور  
معلولان در سطح معابر و خیابان ها هستیم 
جمعیت  پایین  آمار  از  حاکی  امر  این  که 
معلولان نیست بلکه بر این دلالت دارد که 
آنها مناسب سازی نشده  شهر برای حضور 

است.
او توضیح داد: هر چند طی سال های گذشته 
پیاده روهای  سازی  مناسب  برای  اقداماتی 
در  و  نیست  کافی  ولی  شده  انجام  کرج 
ضعف های  شاهد  همچنان  حوزه ها  سایر 
زیادی هستیم. به عنوان مثال سال گذشته 
چند دستگاه اتوبوس که قابلیت جابه جایی 
معلولان را دارند خریداری شده ولی تا وقتی 
نشود  استانداردسازی  اتوبوس  ایستگاه های 

امکان استفاده معلولان از آنها وجود ندارد.
ارجمندنیا با اشاره به اینکه مشکل اصلی برای 
مناسب سازی فضاهای شهری برای معلولین 
کرجی وضعیت آشفته ساخت و سازها است؛  
گفت: ۸۰ درصد ساختمان های کرج طبق 

نقشه اولیه ساخته نمی شوند و نقشه آنها در 
مرحله ساخت تغییر می کند.

ساخت  اصول  رعایت  عدم  کرد:  اعلام  او 
یا  و  نشینی  باعث شده شاهد عقب  ساز  و 
تجاوز ساختمان ها در محدوده استاندارد خود 

باشیم.
او توضیح داد: شاید بتوان وضعیت پیاده روها 
رو هر چند سال یکبار تغییر داد ولی وضعیت 
قابل  دهه ها  تا  ساخته شده  که  ساختمانی 
تغییر نیست.  برای اینکه بتوانیم شاهد حضور 
معلولان در سطح شهر باشیم باید از سطح 
برگزاری جلسه عبور کنیم و با هم افزایی و 
تعامل بین دستگاهی به صورت عملی وارد 

میدان شویم.

بهسازی۵۰۰کیلومترپیادهرو
پایتختدرسال۹۹

معاون شهردار تهران، تلاش برای عینیت بخشیدن به مفهوم 
خیابان کامل و بهسازی ۵۰۰ کیلومتر مسیر پیاده رو در قالب 
یک رینگ پیوسته را از اهم اقدامات معاونت فنی و عمرانی در 

سال آتی دانست.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از همشهری آنلاین، صفا 
صبوری دیلمی - معاون شهردار تهران در نشست بررسی 
برنامه ها و بودجه سال ۹۹ معاونت فنی و عمرانی شهرداری 
تهران، بر اهمیت نگهداشت زیرساخت های عمرانی و ایجاد 
دپارتمان های تخصصی در این زمینه تاکید کرد و خواستار 
اختصاص بودجه مناسب به فعالیت های مربوط به تعمیر و 

نگهداری شد.
زیست  اهمیت  بر  دیگر سخنان خود،  در بخش  صبوری 
محیطی احیای رودخانه های شهر تهران اشاره کرد و گفت: 
این موضوع در زمینه حفاظت از شهر مقابل خطر سیلاب 

نیز اهمیت دارد.
او گفت: همانگونه که کار عمرانی می بایست در حوزه فنی 
و عمرانی و بر اساس نظام فنی و اجرایی شهرداری تهران 
انجام شود، ضروری است موضوع مواجهه با رودخانه های شهر 
تهران نیز در یک مرکز تخصصی و به دور از مداخلات غیرفنی 

ساماندهی شود.
بر طبق این گزارش، نشست بررسی برنامه ها و بودجه سال ۹۹ 
معاونت فنی و عمرانی شهرداری تهران با حضور علی اعطا عضو 
هئیت رئیسه و سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران برگزار 
شد. در این نشست پروژه های سال آتی سازمان عمرانی مناطق 
شهرداری تهران، سازمان مشاور فنی و مهندسی شهر تهران، 
سازمان مهندسی و عمران شهر تهران، شرکت خاکریزآب 
بودجه  به  مربوط  موارد  همراه  به  سازه  یادمان  شرکت  و 
درخواستی و اختصاص یافته مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

برجطغرلکجنشدهاست!

رئیس کمیته میراث فرهنگی شورای شهر تهران اعلام کرد 
که برج طغرل کج نشده، اما سازمان میراث فرهنگی باید با 
استفاده از دستگاه های مخصوص، نظر نهایی خود را در این 

مورد اعلام کند.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، حسن خلیل آبادی 
صبح دیروز پیش از آغاز جلسه شورای شهر با حضور در جمع 
خبرنگاران در مورد شایعاتی مبنی بر تعطیل شدن برج طغرل 
در شهر ری، گفت: برج طغرل کج نشده و همان طور که بوده، 

مانده است.
او با بیان این که چندی پیش سازمان میراث فرهنگی در 
نامه ای عنوان کرد که برج طغرل کج شده است، گفت: البته 
معتقدیم که باید سازمان میراث با استفاده از دستگاه های 
مخصوص سریعا بررسی های لازم را انجام دهد، اما به نظرم 

این برج کج نشده است.
 رئیس کمیته میراث فرهنگی شورای شهر تهران با بیان این که 
برخی ها عنوان کرده اند که چون چشمه علی خشک شده، 
شاهد کج شدن برج طغرل هستیم، اما آب که به چشمه علی 
برگشته، گفت: با این حال از میراث فرهنگی می خواهیم که 

نظر قطعی خود را در این خصوص ارائه کند.

ساختوراهاندازیپایلوتسیستمهاضمتولیدبیوگازاززبالههایشهری

بیتوجهیبانکهابهمعلولان

البرزمناسبترددمعلولاننیست!

خبر
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نشست خبری فیلم »پدران« به کارگردانی سالم 
صلواتی با حضور کارگردان فیلم، شهرام مسلخی 
)تهیه کننده(، علی ثانی فر، هدایت هاشمی، گلاره 
عباسی، مهشید ناصری، مهدخت مولایی، کیوان 
پرمهر )بازیگران( مهتاب متعصب )طراح لباس(، 
سعادت  بسطام  صحنه(،  )طراح  بخشی  حمید 
قورچیان )صدا  ویژه بصری(، حسین  )جلوه های 

فیلم برداری(،  )مدیر  پورصمدی  مرتضی  گذار(، 
علی اکبر عبدالعلی زاده )منتقد( با اجرای محمدرضا 
پردیس  در  ماه  بهمن  نوزدهم  عصر  مقدسیان 

سینمایی ملت برگزار شد.
نشست  در  حاضر  منتقد  علی اکبرعبدالعلی زاده 
درباره فیلم »پدران« گفت: در مواجهه با این فیلم 
از دو منظر نکاتی را می گویم، ابتدا محتوا زیرا فیلم 

حرف های جدیدی درباره اینکه در تغییر فرهنگی 
کشور هیچ راهکاری نداریم می زند و مساله بعدی 
تقابل نسل ها. تا زمانی که هر کسی هنوز فرزند 
است متوجه دغدغه های پدرش نمی شود و تا زمانی 
که خودش پدر نشود نیز همچنان درک نخواهد 

کرد.
او افزود: عزیزی می گفت شما همیشه فکر می کنید 
فرزندتان را می شناسید اما مساله اصلی این است 
که شما او را نمی شناسید و همیشه باید طوری 
رفتار کنید که انگار او را نمی شناسید. اتفاقی در 
جریان فیلم می افتد که خانواده ها پس از تصادفی 
که رخ می دهد متوجه عدم شناخت کافی خودشان 

از فرزندانشان می شوند.
این منتقد انتخاب همدان به عنوان لوکیشن فیلم 
را از ویژگی های مثبت آن دانست و  تصریح کرد: 
قرار بر این بود با روحیات، کنش ها و زبان مردم آن 
استان رو به رو و آشنا شویم. من خیلی باجزئیات 
اقلیم همدان آشنا نیستم و دوست دارم درباره آن 

بشنوم.
او ادامه داد: در فیلمبرداری »پدران« خیلی کم با 
آدم های قصه مواجه و همراه می شویم.کارگردان 
می تواند با بهره گرفتن از عواملی مانند تدوین، صدا 
و فیلمبرداری فیلمش را برای مخاطب جذاب تر 
کند. فکر می کردم فیلم به خاطر هزینه اندکش 
به این شکل ساخته شده اما در اصل این ساختار 
انتخاب سالم صلواتی به عنوان کارگردان بوده است.
»پدران«  فیلم  بازیگر  مولایی  ادامه مهدخت  در 
درباره نقش خود گفت: فیلمنامه »پدران« روایت 
یک داستان ساده و قابل درک بود که هیچ نکته 
رخ  اتفاقی  ندارد.  وجود  آن  در  فهمی  غیرقابل 
می دهد که به سادگی می توانیم با آن همراه شویم. 
در نقشی که ایفا کردم، سعی  داشتم یک مسیر 

ساده داستانی را با زبان قابل فهم بیان کنم.
شهرام مسلخی درباره تهیه  این فیلم بیان داشت: 
شخصا یکی از تهیه کنندگانی بودم که از انتخاب 
این فیلم در جشنواره فجر مطمئن بودم. »پدران« 

فیلمی نبود که یک کارگردان کار اولی به چنین 
فیلم هایی وارد شود زیرا بسیار پر لوکیشن بود.

او ادامه داد: رسانه در سلیقه مخاطب تاثیر زیادی 
دارد، تلاش کردیم در فیلممان طرح مساله کنیم 
و به مسائل روز جوانان بپردازیم. ما آدم های بدی 

نیستیم ما را دور نیندازید.
صلواتی همچنین درباره دلیل نام »پدران« تصریح 
کرد: ما در فیلم به واسطه پدران می خواهیم داستان 
پسران را نشان دهیم. من پدر هستم و یک پسر ۹ 
ساله دارم. این فیلم قرار بود پنج سال قبل ساخته 
شود که اگر این اتفاق در آن زمان می افتاد  تاثیر 
ببشتری داشت زیرا در آن زمان مسائل اجتماعی 

اهمیت بیشتری داشتند.
کردیم  سعی  کرد:  اضافه  »پدران«  کارگردان 
داستان را سرراست بیان کنیم، حتی اگر به آن 
»پدران«  نام  انتخاب  شود.  وارد  تلویزیونی  نگاه 
فیلم  در  که  بود  پدرانی  خاطر  به  فیلم  برای 

حضوردارند.

سالمصلواتی:سعیکردیمداستانراسرراستبیانکنیم
در نشست خبری فیلم »پدران« چه گذشت؟


